
SUNČANA VRATA 

Sunčana vrata dovode pojedinca na put ljubavi i mudrosti. Tko u sebi otkrije ta dva 

prekrasna bisera može spoznati tajnu cjelokupnog uređenja svemira, 

od najmanjih zakonitosti sve do prasvjetlosti vječne 

vatre koja napaja sav beskraj. 
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GOSPODINOVE PROPOVIJEDI 
»Dvanaestogodišnji Isus u hramu« 

 
Ivan 2, 1-11: Treći dan poslije toga bijaše svadba u Kani Galilejskoj, a bila je ondje i majka 

Isusova. Na svadbu bijaše pozvan Isus zajedno sa svojim učenicima. Kad nestade vina,  

reče Isusu njegova majka: »Nemaju vina.« »Što hoćeš ti od mene, ženo? Odvrati  

joj Isus. Zar moj čas nije več došao?« Nato majka njegova reče slugama: »Što 

 vam god rekne, učinite! « Ondje je bilo postavljeno šest kameinh  

posuda  namijenjenih za uobičajeno pranje židovima, od kojih je svaka  

obuhvatala dvije do tri mjere. Isus reče slugama: »Napunite posude vodom!« I  

napuniše ih do vrha. »Sad zahvatite – reče im – odnesite ravnatelju stola!« Oni odnesoše.  

Kada ravnatelj stola okusi vodu pretvorenu u vino – on nije znao odakle je vino ali su znale 

sluge koje su zahvatale vodu – zovnu zaručnika te mu reče: »Svatko najprije iznosi dobro 

vino, a kad se ljudi ponapiju, slabije. Ti si, čuvao dobro vino do sada.« Tim poče Isus  

svoja čudesa u Kani Galilejskoj te objavi slavu svoju, I učenic njegovi povjerovaše 

 u njega. Poslile toga side Isus s majkom svojom, s braćom i učenicima u  

Kafarnaum, I tu ostade kratk vrijeme. 

 

Ovo Ivanovo poglavlje počinje svadbom u Kani, u Galileji, gdje Sam učinio prvo javno 

čudo time što Sam promijenio vodu u vino. 

Tim događajem koji se dogodio na početku Mog učenja (iako s poučavanjem još nisam 

nastupio), želio Sam – prije svega u vezi s okolnostima ove svadbe – skrenuti pažnju 

mnogih na Mene, naime, skoro je bio završetak Mog povučenog života. 

Svadba je inače obred koji se prilično često izvodi i premda je u njoj sakriveno mnogo 

duhovnog značenja, većina ljudi je razumije samo materijalno, te je na takav način i 

slavi. 

Da je to bila samo još jedna takva svadba, ne biste Me pronašli tamo. Međutim, imao 

Sam pred očima mnogo veće stvari koje moraju biti postignute, ali ne događajima koji 

bi privukli takvu pozornost. Trebalo je da Židovi polako postanu pozorni na Moje buduće 

životno učenje i djelatnost. 

 



Što se tog djela tiče, kao i svih narednih, njegovo sadašnje duhovno ponavljanje 

potrebno je razumjeti u većem i dubljem značenju, jer će sada i vremensko razdoblje 

postati veće nego što je bilo u kratkim godinama Mog učenja i bivanja na vašoj mračnoj 

zemlji. Tamo mi je bilo dano samo kratko vrijeme da bih dostigao veće stvari koje traju 

vječno. Sada, kada se radi o budućem savršenom duhovnom obrazovanju čovječanstva, 

tok događaja dolazi sve sporije, no toliko silovitije – pobjeđujući sve prepreke koje su se 

postavile protiv Mojih planova Mog konačnog Dolaska. 

Da bih još jednom usmjerio razgovor na svadbu u Kani, prvo moram reći što je zapravo 

svadba, kako se slavi kod vas i kako želim da je slavite, da biste kasnije mogli u tome 

prepoznati njezino duhovno značenje za sve čovječanstvo i da vezi između dvoje ljudi 

odgovara ili korespondira duboko značenje za sve čovječanstvo. 

Svadba je zaključak prethodnog sporazuma dvoje ljudi različitog spola koji se 

međusobno privlače, te slijede impulsu njihovih duša i dok traje njihov život nemaju 

namjeru prekidati tu već započetu duhovnu vezu, te se sve više udružuju u tome da 

zajedno podnose radost i tugu. Stoga, pošto su istog mišljenja, sklope brak u kojem 

zapravo prestaje pojedinačna individualnost jer prednost ima zajednički život, život 

obitelji. 

Takav savez dvije duše koje su pronašle jedna drugu i njihova trajna povezanost ne bi 

trebalo da vrijedi samo u tom kratkom zemaljskom životu već i u zagrobnom, gdje se 

oboje u želji za jednakim ciljem sve više i više udružuju, i na kraju – kao što kažete – 

postaju “jedno srce i duša”. 

Takva povezanost mora za osnovu imati istinitu duhovnu i moralnu ljubav, da bi se na 

njoj osnovao obiteljski život kakav uvjetuje međusobno poštivanje. Tim od Mene 

određenim prirodnim Zakonom Združivanja u Par nisam odredio samo ukupni život 

dvoje pojedinaca, nego Sam htio u takvoj ljubavi začeti plodove, koji bi prenosili bolje 

osobine duše jednog i drugog, te ih još i oplemenili. 

Takav je Moj Bračni Zakon koji sam položio u prirodu kao poticaj za reprodukciju, koja 

je uzrok vječne stepenaste ljestvice od bića do bića, sve do Mene. To Sam htio, a što ste 

vi ljudi napravili od toga? Sajam s ljudskim mesom i prodajom duša! 

Kad Sam u Kani primio poziv na svadbu sigurno nije bila čulno-materijalna strana ta 

koja je odlučila da Sam primio taj poziv, nego Sam s jedne strane htio ispuniti želju Moje 

tjelesne majke, a s druge već tamo položiti kamen temeljac Mom velikom duhovnom 

kraljevstvu. Upravo je tome što sam promijenio vodu u vino i što su mladoženja i 

nevjesta to vino proglasili za najbolje, u današnje vrijeme korespondentno ili 

odgovarajuće duhovno značenje. 

Gledajte! To što Sam vam rekao o braku dvoje ljudi mora se sada dogoditi duhovno, na 

osnovi u Evanđeljima položenog učenja ljubavi među različitim frakcijama Kršćana. I 

oni se moraju ljubavlju povezati u jednu jedinu obitelj. Već se približavamo duhovnoj 

komunikaciji i ulazimo u nju. Postepeno dolazimo do saznanja o malim razlikama u 



pogledima i tumačenjima vječno neprihvatljivog Svetog Pisma, koje su prouzročile 

razlikovanje. 

Razmjenom mišljenja već se počinju smanjivati navodne prepreke, one postaju manje i 

jednog dana će nestati. 

U sadašnje vrijeme događat će se pregovori, da bi se zatim slavilo udruživanje svadbom, 

za koju je već krajnje vrijeme. 

Čim se to udruživanje približi cilju, Ja ću ponovo ovu vodu vjere, koju su do sada pili svi, 

promijeniti u Moje duhovno vino ljubavi. I kao gospodar, onda će oni što čekaju pitati: 

“Zašto smo do sada pili loše vino, a najbolje sačuvali za kraj?” – I odgovorit ću: “Jer prije 

niste bili sposobni pravilno ocijeniti i poštovati Moje vino ljubavi, a posljedica bi bila 

samo zloupotreba! No sada kad ste se do sita napili goreg ljudskog vina, sada kad ste 

postali umjereniji u želji za pićem i možete jasno razlikovati dobro od lošeg, sada 

dolazim Sam i ne dajem vam ništa novo, ništa što još ne poznajete nego vino jednako 

onome koje ste prije već pili, samo odvojeno od njegovih loših sastojaka, kao čisto Božje 

piće koje zaslužuju samo oni koji putenost i materijalnost ostavljaju daleko za sobom, 

da bi upoznali svoju duhovnu prirodu i žudili samo po duhovnoj hrani i piću.” 

Tamo tjera sve postupanje ljudi. Svi su siti loše smješarije koja im je bila ponuđena kao 

Božje piće. Predosjećaju da postoji nešto bolje, svaki vjeruje da možda netko drugi ima 

to što njemu samom nedostaje. Zbog tog traženja i postavljanja pitanja padaju 

prepreke vjerskog fanatizma ili revnosti i udruživanje će biti moguće kad Sam Budem 

došao i kad bude postojalo samo jedno stado i jedan pastir. 

To je duhovno značenje svadbe u Kani. Obratite dobro pažnju na te riječi i usmjeravajte 

vaše oči na vjerske pokrete i vidjet ćete kako se susreću duhovi koji misle jednako i kako 

se jedan drugome približavaju da bi slavili dan vjenčanja, dan vječne povezanosti, kada 

će svi udruženi žudjeti za Mnom, da bi zaslužili ime koje Sam sačuvao za sve one koji 

izvode Moje učenje i koji su si postavili kao prvo temeljno načelo sveg Mog duhovnog i 

materijalnog stvorenja da postanu vrijedna duhovna djeca nebeskog Oca. To dobro 

zapamtite! Amen 
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